
 1 

          Zápis ze setkání dne 26.11.2012 

 
Přítomni:   Čestmír, Martina,  Jarda, Petr K., Pavel V., Jirka N., Eda, Dalibor, Jirka H., Jiří 

T., Josef K., Vláďa, Jan Chudárek, Dada, Libor, Josef G., Libor, Olga G., Petr S.  

Omluveni:     Standa K., Michal Š., Standa M., Olga T., Pavel Bř., Radek 

Program: operativa, prezentace Jirky Novotného:  Zlínská kina v historii a 80let 

Velkého Kina 

 
 

  
 
 
Prezident Čestmír připomněl nejbližší termíny rotariánských akcí, kterých je v tomto období celá 
řada a předpokládáme, že se většina členů bude pravidelně účastnit. Seznam akcí je uveden na konci 
zápisu, nejblíže je třeba věnovat pozornost následujícím:  
Prodej svařáku na Polio Plus při rozsvěcování vánočního stromu na náměstí ve Zlíně dne 29.11. 
(Ve dnech, kdy píšu tento zápis, se prodej už velmi úspěšně uskutečnil a od 15 do 17 hodin se kromě 
prodejců - Petr, Libor, Dalibor, Eda, Jarda, Martina - zúčastnila celá řada Rotariánů a rodinných 
příslušníků a všichni přispěli svou troškou k vymýcení dětské obrny ve světě). Rotariánské náměstí 
bylo krásné a živé, je třeba pravidelně tuto akci opakovat!) 
 
Na středu 12.12. je plánována návštěva guvernéra Alexandra Turkoviče v našem klubu, a to 
s následujícím programem: 

- Setkání guvernéra s představenstvem RC od 15 do 16 hodin 
- pravidelná schůzka od 16 do 17 hodin, včetně Edových speciálních pilulek moudrosti 
- účast guvernéra spolu s námi na slavnostním večeru Barumu Continental v Městském 

divadle Zlín od 17.30 hodin 
 

Pavel Velev připomněl, že nejpozději do 14.12. je možné navrhnout kandidáty ve věku 15 až 19 let 
na pobyty o prázdninách v různých zemí EU. Zatím stačí jméno a věk kandidáta, výběr bude probíhat 
posléze. Podrobnosti sdělí Pavel V. 

 
Jirka Novotný nám krásně popovídal o zlínském 80letém staříčkovi – Velkém kině. Začal historíí 
kinematografie, braty Lumierovými a T.A. Edisonem a počátkem osvěty kinematografie.  
Ve Zlíně bylo první baťovské kino na tržnici, kam se vlezlo 1000 sedících diváků a kde bylo promítací 
plátno uprostřed sálu. Ve třicátých letech přišlo první zvukové kino a ke každému filmovému kotouči 
byla gramofonová deska a vedle promítačky stál gramofon. 
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Velké kino bylo postaveno v roce 1932 za 7 měsíců a ve stejném roce byl postaven i hotel. Do kina se 
vešlo 2500 diváků, současný počet míst je 1010 a přesto se stále řadí mezi největší kinosály v 
republice. V roce 1938 kino předělal architekt F.L. Gahura na univerzální kulturní centrum. 
Jirka nám dále vyprávěl o bombardování Velkého kina dne 20.11.1944 a o příběhu filmového 
technika J. Kotka, který nahrál unikátní zvukový záznam bombardování.  Ten nám exkluzivně Jirka i 
pustil… 
Nakonec nám vyprávěl o začátcích natáčení celovečerních filmů, kterými chtěl J.A.Baťa nvázat na 
úspěchy dokumentárních a reklamních filmů ve Zlíně. V roce 1940 tak vznikla i festivalová tradice, a 
to prvním ročníkem „Filmových žní“, kdy se celá filmová Praha nastěhovala do Zlína. 
Obnovíme zlínskou kulturní a kreativní tradici?  
 
 

PŘÍŠTÍ TERMÍNY:      

12.12. – pravidelná schůzka v 16 hodin (představenstvo v 15 hodin) – návštěva guvernéra 

Alexandra Turkoviče  

17.12. – vánoční setkání na Kolibě od 18.30 hodin 

16.1.2013 – Kouzelník pro děti z Burešova u saleziánů 

14.-15.6.2013 – Návraty ke kořenům Zlín  

 

Prosím, dobře si poznačte TERMÍNY 2013: 

7.1.2013, 21.1., 4.2., 18.2., 4.3., 16.-17.3. PETS v Brně, 18.3., 1.4., 15.4., 29.4., 13.5., 27.5., 

10.6., 14.-15.6.Návraty ke kořenům, 23.-26.6. Celosvětová konference Rotary v Lisabonu, 1.7. – 

předávání funkcí 

 

Náměty na schůzky v roce 2013: 

Pozvání hejtmana S.Mišáka na setkání RC. Setkání na gymnáziu Zlín Lesní čtvrt. Prohlídka nově 

otevřených budov 14-15 (Krajská galerie, Muzeum Jihovýchodní Moravy a Baťův institut). 

Návštěva Okresního archívu Zlín – ředitel D. Valůšek. 

Kdo má další náměty, prosím, napište mi. 

 

 

Prosím, do 12.12. nejpozději mi nahlaste účast na předvánočním setkání na Kolibě dne 17.12.! 

Srdečně zdraví a pěkné zimní zasněžené dny přeje všem Martina 


